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Miloš Polák

„Zapáchala Zemanem". Vyhozená diplomatka Filipi
promlouvá. Některým nápadům této vlády se musela
smát

parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Zapachala-Zemanem-Vyhozena-diplomatka-Filipi-promlouva-Nekterym-
napadum-teto-vlady-se-musela-smat-758421

15.07.2024 15:46 | Monitoring

Bývalá velvyslankyně České republiky v Sýrii Eva Filipi
promluvila o vládě Petra Fialy (ODS). Konkrétně zmínila
především pirátského ministra zahraničí Jana Lipavského a
ministra vnitra Víta Rakušana (STAN). Prohlásila, že když vidí
počínání těchto pánů, nutí ji to se pousmát, protože její práci
oceňovali i Američané, ale Fialově vládě začala najednou vadit.
Možná proto, že „zapáchala Zemanem a Asadem“.

Sdílej

Foto: Archiv TN 
Popisek: Obrázky ze Sýrie před 20 lety

Někdejší velvyslankyně v Sýrii Eva Filipi v rozhovoru pro iDNES.cz
prohlásila, že pirátský ministr zahraničí Jan Lipavský jí stále
nepoděkoval za velký kus práce, který odvedla ve službách české

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Zapachala-Zemanem-Vyhozena-diplomatka-Filipi-promlouva-Nekterym-napadum-teto-vlady-se-musela-smat-758421?utm_campaign=&utm_medium=z-boxiku&utm_source=www.seznam.cz
https://www.facebook.com/share.php?u=http://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Zapachala-Zemanem-Vyhozena-diplomatka-Filipi-promlouva-Nekterym-napadum-teto-vlady-se-musela-smat-758421?utm_campaign=&utm_medium=z-boxiku&utm_source=www.seznam.cz&title=%E2%80%9EZap%C3%A1chala%20Zemanem%22.%20Vyhozen%C3%A1%20diplomatka%20Filipi%20promlouv%C3%A1.%20N%C4%9Bkter%C3%BDm%20n%C3%A1pad%C5%AFm%20t%C3%A9to%20vl%C3%A1dy%20se%20musela%20sm%C3%A1t
https://www.idnes.cz/zpravy/zahranicni/eva-filipi-velvyslankyne-chemicky-utok-syrie-basar-asad-kultivovany-clovek.A240713_193248_zahranicni_vov?
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diplomacie. Např. v Sýrii. Za svou práci dostala vyznamenání od
exprezidenta Miloše Zemana, ale také od syrského diktátora Bašára
Asada, který Filipi ocenil jako spojku se Západem, jak s EU, tak se
Spojenými státy.

A právě to, že tzv. „zapáchala Zemanem a Asadem“, jak naznačila,
tak si od ní současná vláda drží odstup. Přitom sama nevidí nic
špatného na tom, že jako velvyslankyně působící v řadě zemí
Blízkého východu udržovala dobré vztahy jak s prezidentem
Václavem Havlem, tak prezidentem Václavem Klausem, tak
s prezidentem Milošem Zemanem. Ale i s vládami, které vedli
Vladimír Špidla, Bohuslav Sobotka či Andrej Babiš.

Jako velvyslankyně se podle svých vlastních slov snažila jednat
v mantinelech real-politiky, protože bychom z jejího pohledu měli mít
na paměti, že jde o relativně blízké sousedy Evropy, a proto není
v našem zájmu tamní region destabilizovat.

https://www.parlamentnilisty.cz/profily/profil.aspx?id=120979
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Velvyslankyní v Sýrii byla od konce roku 2010, stala se jí tedy ještě
před vypuknutím občanské války v oné zemi, která explodovala
v roce 2011, a jako dlouholetá zkušená diplomatka v rozhovoru pro
Echo24 uvedla, že informace o Sýrii prezentované v Česku
v médiích, byly „ohnuté“.

„Já vím, že naše evropské hodnoty jsou fajn, ale taky přece musíme
vědět, jestli se dají aplikovat. Budeme si tedy myslet, že náš cíl byl
ušlechtilý. Ale i tak bychom měli mít na paměti, že co platí u mě, a já
jsem ráda, že to platí u mě, nemusí platit jinde,“ poznamenala
v rozhovoru. 

Rakušanův nápad...

Jenže se jí zdá, že současná vláda se na zahraniční politiku dívá
více ideologicky a navíc věnuje víc pozornosti Ukrajině, než jiným
regionům.

A o to více se prý musela pousmát nad nápadem ministra vnitra Víta
Rakušana, který přišel s nápadem vyjednat s vládou sídlící
v syrském Damašku, do kterých částí země by se mohli vracet syrští
uprchlíci.

https://echo24.cz/a/HfV5J/special-30-rozhovoru-diplomatka-eva-filipi-reportovani-o-syrii-bylo-strasne-ohnute
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„To ve mně vzbudilo lehký úsměv. Tam jsou důležité dvě věci.
Jednak v tom unie není jednotná, rozumím Kypru a rozumím Řecku
kvůli migraci. A druhá věc je, že Syřané by se dnes asi usmáli a
řekli, co to má být? Ve mně to fakt vzbudilo úsměv, protože jsem si
představila, jak má pan ministr tyčku, se kterou tam kolíkuje safe
zónu. To PR, to je další věc, že dnes je ta politika hodně tweetová. A
pokud někdo udělá takovýhle tweet, tak musím říct, že je to sice fajn,
ale že to fungovat nebude,“ konstatovala.

https://www.parlamentnilisty.cz/profily/profil.aspx?id=10319
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„Až do této vlády všechny vlády minulé zajímalo to, co se na Blízkém
východě skutečně děje. Když si přečtete média, co se děje v Sýrii,
tak máte jeden pohled, ale oni chtěli vědět více. A chtěli to vědět i
Američané. A to mě neskutečně bavilo. Naše předpovědi dělané na
rok či dva dopředu se skutečně vyplnily,“ poznamenala Filipi.

V rozhovoru také prozradila, že měla v Sýrii poměrně rozsáhlé
kontakty, které by současná vláda mohla využít. Ale tato vláda nemá
zájem.

Psali jsme:

Ale, ale. Lidovec otočil, vítá dohodu se Sýrií.
„Vrah“ Asad už nesmrdí?
Migrace do Evropy znovu letí nahoru.
„Neobvykle vysoká,“ dumají na univerzitě
Jednání se Sýrií a Libanonem. Rakušan o tom,
kam se prý budou vracet uprchlíci

https://www.parlamentnilisty.cz/profily/profil.aspx?id=113425
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Ale-ale-Lidovec-otocil-vita-dohodu-se-Syrii-Vrah-Asad-uz-nesmrdi-757523
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Ale-ale-Lidovec-otocil-vita-dohodu-se-Syrii-Vrah-Asad-uz-nesmrdi-757523
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Migrace-do-Evropy-znovu-leti-nahoru-Neobvykle-vysoka-dumaji-na-univerzite-755808
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Jednani-se-Syrii-a-Libanonem-Rakusan-o-tom-kam-se-pry-budou-vracet-uprchlici-755454
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„ČR je bez obrany.“ Po útoku na Izrael zlá
pravda o nás. Armáda, zbraně, omyly
Přidejte si PL do svých oblíbených zdrojů na
Google Zprávy. Děkujeme.

Líbil se Vám tento článek?

Nezávislost naší redakce můžete podpořit peněžitým darem v
jakékoliv výši bankovním převodem na účet:

131-981500247/0100
QR kód obsahuje údaje k platbě, výši částky si určete sami.

 Jste politik? Zveřejněte bez redakčních úprav vše,
co chcete. Zaregistrujte se ZDE.

 Jste čtenář a chcete komunikovat se svými
zastupiteli? Zaregistrujte se ZDE.
reklama

Článek obsahuje štítky

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Migrace-do-Evropy-znovu-leti-nahoru-Neobvykle-vysoka-dumaji-na-univerzite-755808
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Jednani-se-Syrii-a-Libanonem-Rakusan-o-tom-kam-se-pry-budou-vracet-uprchlici-755454
https://www.parlamentnilisty.cz/zpravy/armada-policie/-CR-je-bez-obrany-Po-utoku-na-Izrael-zla-pravda-o-nas-Armada-zbrane-omyly-753796
https://www.parlamentnilisty.cz/zpravy/armada-policie/-CR-je-bez-obrany-Po-utoku-na-Izrael-zla-pravda-o-nas-Armada-zbrane-omyly-753796
https://news.google.com/publications/CAAqBwgKMPC5pQsww8S9Aw?hl=cs&gl=CZ&ceid=CZ%3Acs
http://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
http://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
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